



Referat af bestyrelsesmøde i Troense Beboerforening

Den 22. august 2024 hos Lene, Grønnegade 36

Afbud: Nikolaj og Kasper

1. Godkendelse af referat af 9. juni 2024

- Godkendt.

2. Siden sidst

- By loppemarked – gik rigtig fint med stort fremmøde og fint ølsalg – stk. prisen kan hæves. NB husk byttepenge næste år.
Kim foreslog at en alliance med bådelaug og kajakklubben kunne overvejes for evt. at udvide tilbuddet; med f.eks. sejlads og krabbefangt. Kim kontakter.
- Sankt Hans – stort fremmøde med ca. 100 personer. Også Børne Sankt Hans var velbesøgt.
NB. Næste år enten sørge for siddemuligheder eller opfordre til, at man selv medbringer stol.
Keld Bo har booket næste års musik.
- Udkast fra Keld Bo til information om hæk højde og forslag til type af hæk er nu lagt på Facebook og på hjemmesiden.
- Vedligeholdelse af foreningens bænke er fuldført- der bør overvejes en evt. omplacering (se nedenfor) Foreningen har ud over de to bænke for enden af Grønnegade også en stor bænk stående på Jacobsens Plads. Det blev i den forbindelse noteret, at den opstillede affaldsspand på Lodstaranden var fjernet af Svendborg Kommune. Jens Undersøger.
- Chikanesten ved gennemgang til Thorsvang. Anja oplyste, at der ikke er givet tilladelse til placeringen af Svendborg kommune, og at kommunen vil kontakte grundejerforeningen.
- Trafikken gennem Vindeby og Troense. Anja har igen kontaktet kommunen, der henviser til, at der fortsat ikke har været en politisk behandling, ” men foreningens ønske står stadigvæk på prioriteringslisten – også foreningens forslag en fartmåler er (strandet) der. En fartmåler koster 80.000, som det blev foreslået at man kunne søge lokalrådet om. Også trafikken på Eskærvej blev drøftet, en fælles cykelsti og gangsti a´ la´ den der etableret ved Hvidkilde, blev nævnt, modsat det Troense ønsker er Hvidkilde anlægget offentligt finansieret. Det blev desuden drøftet, om vi kunne aktivere politikere f.eks. ved at rette en henvendelse til dem såvel som til

embedsværket.

Eske gjorde opmærksom på, at der er et par, Janne og Johan der arbejder med trafikproblemstillinger – kaldet Trafik i Børnehøjde, og foreslog i den forbindelse, at vi kunne undersøge om de kunne udarbejde et projekt om et forløb fra slottet til skolen – også i lyset af, at parkeringsmulighederne ved slottet ikke er afklarede – der er en formodning for, at trafikken ville skulle ledes gennem Troense by. Tilskud til projektet ville oplagt kunne søges af fonde og lokalråd. Det blev aftalt, at Eske tager den indledende kontakt til parret, for at afklare om de kunne være interesseret i projektet, herunder hvad et eventuelt ideoplæg ville koste.

- Kantklipping af Præstealleen. Anja har kontaktet Svendborg Kommune dels vedrørende de – fortsat – manglende træer langs Strandgade – og græsslåningen langs Præstealleen, som foreningen finder for voldsom. Kommunen fastholder, at den hidtidige klippebredde på 1 mtr. vil fortsætte da dette er nødvendigt af skræpperne, da de ellers ved kraftig regn vil blive væltet ud på kørebanen, hvis klippebredden er mindre end 1 mtr.
- Butiklokale/værksted Grønnegade 31. Eske oplyste, at sagen havde drejet sig om, at to personer, med hver sin forretning havde udtrykt ønske om at drive virksomhed på adressen. Kommunen havde stillet betingelse om bopæl på adressen, hvilket de pågældende ikke var interesseret i. Sagen havde desuden affødt nabobekymring for eventuelle trafikproblem, hvilket fik Anja til, at vi i eventuelle nye sager af den karakter tænker nabohensyn ind i sagen.

3. Undersøgelse af evt. nyt betalingssystem til medlemmer og registrering af mailadresser

- Punktet udsat til næste møde. Anja opfordrede bestyrelsen til at besøge Unioo.dk for at få et indtryk af systemet, der har en række brugbare funktioner, specifikt automatisk opkrævning af kontingent, opfølgning for manglende betaling men også medlemsregistrering.

4. Renovering af Troense Strandvej 20

- Anja orienterede om sagen, der drejede sig om etablering af en mellemgang mellem hovedhus og baghus og hvilken tagdækning bygningen skulle have. Kommunen havde givet afslag på anvendelse af tagpap som inddækning, men bygherre valgte trods afslag at opføre med tagpap. Sagen affødte en drøftelse af foreningens position/rolle i den slags sager, da vi på den ene side gerne vil bistå beboere i bygge sager men på den anden side har overholdelse af den bevarende lokalplan.

5. Borgermøde vedr. ny vej over Tåsinge

- Det er planen, at etablere en ny vejføring hen over Tåsinge. Mødet afdækkede at en sådan etablering formentlig har lange udsigter, da projektet ikke kommer til at omfatte broerne, hvor der først skal igangsættes en forundersøgelse - det vurderes, at det samlede projekt har lange udsigter og at der konkret ikke sker noget de næste 3 til 4 år.

6. Ny vejbelægning på Badstuen, Grønnegade og Troense Strandvej

Anja oplyste, at det var oplyst fra kommune, at den hidtidige stentype Majs ikke kan skaffes mere og bliver erstattet af et lignende materiale i farven Lokal granit. Der har vist sig problemer med vejhøjden og en række beboere klager over at der ved kraftig regnfald

trænger vand ind over kanten. Anja oplyste, at der imidlertid ikke kan fræses højde af belægningen, der p.t. er 5-8 cm, og der skal være minimum 10 cm. for at der fræses af. Det er dog vurderingen, at problemet nok snarere er foranlediget af klima end af selve vejhøjden.

7. Havfruerne

Anja orienterede om, at TrB hjælper gruppen til at søge midler igennem Svendborgsund Lokalråd, ved at TrB ligger cvr. Nr. til. Da man skal være en forening for at kunne få udbetalt midler til at der kan etableres omklædningskærme og sandkasse ved Badstuens Brolaug Keld Bo udtrykte undren over, at flere af havfruerne angiveligt ikke er medlem af beboerforeningen, men at de ønsker vores forenings hjælp, til at kunne bakke op om deres gruppe. Men at opbakningen ikke er gengældt.

8. Kommende arrangementer – hvem er tovholder?

Biodiversitets foredrag

Diana oplyste, at hun havde kontaktet kommunen for at evt. kontakt til en medarbejder/funktion, der kunne hjælpe med at sprede budskabet om biodiversitet. En sådan findes ikke.

Diana har derfor kontaktet Ann Berit Frostholt, der i eget regi arbejder med naturforvaltning. Prisen for et foredrag er ca. 3500-4000. Bestyrelsen vedtog at afvikle et arrangement, med hende. Det blev i den forbindelse påpeget, at Ann Berit Frostholt på forhånd skal informeres om de særlige forhold der gør sig gældende i Troense i relation til f.eks. hækbeplantning, de mange frugttræer mv. Arrangementet tænkes afviklet i november måned.

Pæreskuderne

Arrangementet er flyttet til 5 og 6. oktober 2024. Keld Bo gjorde opmærksom på, at der er behov for større æbleleverancer, da sidste års høst ikke var tilstrækkelig. Det er derfor muligt at få kasser leveret på sin hjem adresse, ligesom der er behov for flere leverandører. Der er taget initiativ til at mere information om pæreskudeprojektet ud til Troenses beboerne.

Hverdagsspisning

Lars og Regitze og Lene er tovholdere. Lars oplyste, at sidste års leverandør ikke længere driver forretning. Derfor vil man kontakte en ny mulig leverandør "Hos Fie. Datoen for arrangementet vil fremgå af beboere bladet.

Halloween

Hanne er tovholder – og satser på Nikolajs deltagelse. Arrangementet finder sted den 3. november 2024 i Troense Bådelaug's klubhus.

Juletræstænding

Aftales på næste bestyrelsesmøde

9. Beboer info

Deadline for tekst og information (var) senest 1. september til Keld Bo. Bladet omdeles 7. til 8. september. Der vedlægges bestyrelsesoversigt med angivelse af hvem der dækker hvilke

områder samt antal af husstande.

Der vil blive trykt 750 eksemplarer. Keld Bo giver melding på, hvor bladene kan afhentes.

10. Eventuelt

Jens orienterede om at strik i sognehuset er begyndt igen – tidsrummet 19-21 hver 14. dag, og mindede igen om, foreningen stadig har disposition over huset hele den anden mandag.

Hanne havde modtaget en opfordring om, at foreningen evt. i samarbejde med kirken får udskiftet de to bænke ved sognehuset. Anja foreslog, at vi tager de to træbænke der p.t er opstillet ved mølledammen og sætter dem ved Sognehuset og den store bæk fra Jacobsens Plads (efter nødvendig istandsættelse) placeres ved Mølledammen. Aftalt at Jens taler med sognerådet.

Keld Bo opfordrede til, at bestyrelsen reklamerer rundvisningerne i Troense by.

Keld Bo orienteret, at slottet angiveligt påtænker at indhegne mammuttræet ved Kohavestien og at det samme gælder Ambrosiusegen. Slottet har angiveligt – igen- sået tvivl om adgangsretten til Kohavestien – hvortil beboerforeningen på sin side – igen – fastholder retten.

Næste bestyrelsesmøde afholdes **3. oktober 2024** kl. 19.00 hos Lotte, Eskærvej 43 og FU mødet den **26. september** 2024 kl. 19.00 hos Kim

Referent: Hanne